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П Р О Т О К О Л 
 

София, 16.05.2024 г. 

 

от Обществено обсъждане 

 

на проект на решение относно утвърждаване на пределна цена на 

топлинната енергия и определяне на преференциална цена и премия на 

електрическата енергия, произведена по високоефективен комбиниран начин от 

централа с комбинирано производство на електрическа и топлинна енергия на 

„Топлофикация Русе“ АД, считано от 1 юни 2024 г.   

 

Днес, 16.05.2024 г. от 10:06 ч. в сградата на Комисията за енергийно и водно 

регулиране (КЕВР, Комисията) се проведе обществено обсъждане на Комисията в 

състав „Енергетика“, ръководено от председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

 На общественото обсъждане присъства членът на Комисията Александър 

Йорданов и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас). 

 

На общественото обсъждане присъстваха П. Младеновски – директор на 

дирекция „Електроенергетика и топлоенергетика“, Б. Паунов – началник на отдел 

„Цени и лицензии: електропроизводство, ВКП на електрическа и топлинна енергия“ и 

експерти на КЕВР. 

 

Общественото обсъждане беше излъчено в реално време чрез интернет 

страницата на Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри общественото обсъждане и 

констатира, че не са налице правни пречки за провеждането му. 

 

Чрез съобщение на интернет страницата на Комисията, съгласно решение на 

КЕВР по Протокол № 136/14.05.2024 г., т. 1, за участие в общественото обсъждане на 

проект на решение относно утвърждаване на пределна цена на топлинната енергия и 

определяне на преференциална цена и премия на електрическата енергия, произведена 

по високоефективен комбиниран начин от централа с комбинирано производство на 

електрическа и топлинна енергия на „Топлофикация Русе“ АД, считано от 1 юни 2024 

г., са поканени заинтересовани лица по смисъла на чл. 14, ал. 2 от Закона за 

енергетиката. 

 

Проектът на решение относно утвърждаване на пределна цена на топлинната 

енергия и определяне на преференциална цена и премия на електрическата енергия, 

произведена по високоефективен комбиниран начин от централа с комбинирано 

производство на електрическа и топлинна енергия на „Топлофикация Русе“ АД, 

считано от 1 юни 2024 г., е изготвен от работна група в състав: Пламен Младеновски, 

Елена Маринова, Боян Паунов, Георги Петров, Цветелина Пешева, Надежда Иванова, 
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Йовка Велчева  и Ненко Ненков. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 136 от 14.05.2024 г., т. 1, е осигурена 

и възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

С писмо на КЕВР с изх. № Е-14-09-1/14.05.2024 г. като заинтересовани лица са 

поканени  Федерация на потребителите в България, Българска национална 

асоциация „Активни потребители“, Комисия за защита на потребителите, Община 

Русе, Областна администрация Русе и „Топлофикация Русе“ АД.  

 

На общественото обсъждане се явиха: 

• г-н Кремен Георгиев – председател на Асоциация на топлофикационните 

дружества в България; 

• г-жа Силвия Лазарова – експерт в Асоциация на топлофикационните 

дружества в България. 

 

Заявили участие чрез програмата за съобщения Skype са: 

• г-н Веселко Цветков – общински съветник в Общински съвет – Русе; 

• г-н Севдалин Желев – изпълнителен директор на „Топлофикация Русе“ АД. 

 

Федерация на потребителите в България, Българска национална асоциация 

„Активни потребители“, Комисия за защита на потребителите и Областна 

администрация Русе не са заявили присъствено участие или дистанционно участие 

чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

В реда, в който изброих участниците, в същия ред ще дам и думата: първо на г-

н Веселко Цветков, след което на г-н Кремен Георгиев и г-жа Силвия Лазарова. Моля, 

връзка по Skype с г-н Веселко Цветков - общински съветник в Общински съвет – Русе! 

 

Служител от КЕВР потърси г-н Веселко Цветков - общински съветник в 

Общински съвет – Русе, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype, но не 

беше осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

На линия ли е? Не! Ще го потърсим втори път, след като чуем становището на 

Асоциация на топлофикационните дружества: г-н Кремен Георгиев, като председател 

на Асоциацията. Г-н Георгиев, слушаме Ви!  

 

Кремен Георгиев – председател на Асоциация на топлофикационните 

дружества в България: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми колеги, благодаря за възможността да 

изкажем своето становище по доклада и решението на Комисията. Това становище, 

естествено, може да бъде само и единствено положително, тъй като по този начин на 

практика се насърчават инвестициите, насърчава се производството на базова 

електрическа енергия. Всички много добре знаем колко много ни притеснява, 

специалистите поне, бумът на ВЕИ-та, в които няма нищо лошо, но всичко трябва да 

бъде балансирано по някакъв начин. Един от малкото възможни начини тази 

възобновяема енергия да бъде балансирана е с подобни съоръжения, които имат 

кратко време за постигане на необходимия товар. Може да се даде конкретно, точно, 

т.е. балансирането на практика на цялата система ще бъде облекчено в доста голяма 

степен. Още един път поздравявам Комисията за решението. По принцип цените, 
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които са определени, естествено, са адекватни на ситуацията вследствие на 

подаденото заявление и одобрените разходи на дружеството. Положително е 

становището.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Георгиев! Г-жо Лазарова, вероятно се солидаризирате с 

мнението на г-н Георгиев? Това е същност мнението на Асоциацията на 

топлофикационните дружества: изцяло положителна по предложения проект на 

решение. Може ли още веднъж да проверите дали г-н Цветков може да бъде открит на 

линия?  

 

Служител от КЕВР отново потърси г-н Веселко Цветков - общински съветник 

в Общински съвет – Русе, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype, но не 

беше осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Очевидно не! Колеги, обикновено след участието на представителите на 

различни институции и граждани в общественото обсъждане давам думата на 

представителите на „Топлофикация Русе“ АД, в случая на г-н Севдалин Желев – 

изпълнителен директор, който може да се включи по Skype. Макар че няма реално 

въпроси към него, искам единствено да запитам дали има нещо да допълни по 

отношение на това, което беше казано на открито заседание преди два дни.  

 

Служител от КЕВР отново потърси г-н Севдалин Желев – изпълнителен 

директор на „Топлофикация Русе“ АД, за видео разговор чрез програмата за 

съобщения Skype, но не беше осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Здравейте, г-н Желев!  

 

Севдалин Желев – изпълнителен директор на „Топлофикация Русе“ АД: 

Здравейте!  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Г-н Желев, независимо от поканите, които разпрати Комисията за енергийно и 

водно регулиране, единствено в обществото обсъждане се отзова Асоциацията на 

топлофикационните дружества, която подкрепи без възражения и забележки проекта 

на решение. Независимо от това, че към Вас няма въпроси, обръщам се да Ви запитам 

има ли нещо, което бихте допълнили към това, което казахте преди два дни по време 

на откритото заседание? Заповядайте! Имате думата!  

 

Севдалин Желев – изпълнителен директор на „Топлофикация Русе“ АД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, „Топлофикация 

Русе“ разгледа предложението за решение и няма забележки към предложението. 

 

 Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Желев! Тогава, колеги, мисля, че и от страна на работната 

група няма нови обстоятелства. Така е. Ние този разговор го проведохме преди два 

дни. Преди да закрия общественото обсъждане, насрочвам закритото заседание, на 

което Комисията ще се произнесе с решение, на 31.05.2024 г. Заедно с това 

съобщавам, че всички заинтересовани лица, както участвали, било присъствено, било 

по Skype, било единствено наблюдавайки и слушайки заседанието, а дори и в случай, 
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че и това не го направят, имат възможност в 14-дневен срок след днешното 

обществено обсъждане да депозират своите становища към Комисията за енергийно и 

водно регулиране, по които становища, в случай, че има забележки и препоръки, 

Комисията, в лицето на работната група, ще отрази своята позиция по тях в 

обяснителната записка към решението, която Комисията ще приеме на 31.05.2024 г., с 

оглед от 01.06.2024 г. да влязат в сила цените, които Комисията ще определи.  

Г-н Желев, благодаря Ви! Успешен ден Ви желая от името на Комисията за 

енергийно и водно регулиране. Г-н Георгиев, останете на масата, тъй като ще 

участвате и в следващото обществено обсъждане.  

 Закривам първото обществено обсъждане!  

 

 

Приложение: 

1. Писмо на КЕВР с изх. № Е-14-09-1/14.05.2024 г. - покана до заинтересованите 

лица относно обществено обсъждане на проект на решение относно утвърждаване на 

пределна цена на топлинната енергия и определяне на преференциална цена и премия 

на електрическата енергия, произведена по високоефективен комбиниран начин от 

централа с комбинирано производство на електрическа и топлинна енергия на 

„Топлофикация Русе“ АД, считано от 1 юни 2024 г.   

 

 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:     ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

        ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

          

                         РОСИЦА ТОТКОВА 

Протоколирал: 

 

 Н. Косев - главен експерт 

 

 
 

 

 

 
 


